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Protokół z VII posiedzenia Zespołu Interdyscyplinarnego ds. współpracy 

na rzecz realizacji Programu „Otwarty Kraków” 

 

12 października 2021 roku, w godz. 17-19, stacjonarnie w Sali konferencyjnej Wydziału Polityki 

Społecznej i Zdrowia ul. Dekerta 24 

 

W dniu 12 października 2021 r., w godz. 17.00-19.00, odbyło się stacjonarne posiedzenie Zespołu 
Interdyscyplinarnego ds. współpracy na rzecz realizacji Programu „Otwarty Kraków”. 

 

Sekretarz Zespołu Magdalena Furdzik przedstawiła porządek obrad posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie zaproponowanego porządku obrad. 

3. Sprawozdanie końcowe z prac Zespołu Interdyscyplinarnego ds. współpracy na rzecz 
realizacji Programu „Otwarty Kraków” – dyskusja dot. treści sprawozdania i przyjęcia 
sprawozdania (dalej ZI).  

4. Wolne wnioski. 

5. Zakończenie posiedzenia. 

Ad 1  Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum. 

Sekretarz powitała wszystkich obecnych na VII posiedzeniu Zespołu Interdyscyplinarnego w 2021 
roku. 

Ad 2  Przedstawienie i przyjęcie zaproponowanego porządku obrad. 

Sekretarz zapoznała obecnych z porządkiem obrad, następnie poddała go pod głosowanie. Pan 
Janusz Mucha zaproponował dodanie punktu o stanowisku ZI na temat sytuacji na granicy 
wschodniej z Białorusią. Propozycja została przegłosowana. Porządek posiedzenia został przyjęty 
większością głosów. 

 

Ad 3  Sprawozdanie końcowe z prac Zespołu Interdyscyplinarnego ds. współpracy na rzecz 
realizacji Programu „Otwarty Kraków” – dyskusja dot. treści sprawozdania i przyjęcia 
sprawozdania. 

Pan Mateusz Płoskonka przedstawił informacje zawarte w Sprawozdaniu na temat realizacji zadań 
przyjętych przez Zespół na początku jego działalności tj. od 2017 roku do dnia dzisiejszego 
posiedzenia. Projekt Sprawozdania został przesłany członkiniom i członkom Zespołu w załączeniu 
zaproszenia na posiedzenie.  

Sekretarz otworzyła dyskusję, zaprosiła obecnych do wypowiadania się. 
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Pan Adam Bulandra zadał pytanie co stoi za rozwiązaniem ZI, czy potrzebujemy nowej formuły. 
Dlaczego miasto zaproponowało zakończenie działalności, a nie przekształcenie lub 
zdynamizowanie prac. Zwrócił uwagę na Program Otwarty Kraków, który powinien być 
zaktualizowany, bo w wielu obszarach tego wymaga.  

Sekretarz odniosła się informując obecnych, że propozycja sprawozdania końcowego jest 
uwarunkowana względami formalnymi wynikającymi z zarządzenia PMK o powołaniu ZI i co za tym 
idzie – zrealizowaniu zadań ujętych w niniejszym zarządzeniu. Jest to przesłanka do zakończenia 
pracy ZI w istniejącej formule. Ponadto  ZI został powołany z wykorzystaniem zasobów osobowych, 
którymi wówczas dysponował Wydział, a w dużej mierze bazując na sieci relacji członków ZI z 
cudzoziemcami i organizacjami pozarządowymi. Warto rozważyć zatem konieczność otwarcia 
zespołu czy innego ciała dialogu na nowych członków i przeprowadzanie otwartego naboru. Brak 
kadencyjności aktualnego ZI jest dodatkową przesłanką do zweryfikowania zasadności działania ZI 
w obecnej formule. Zakończenie działania ZI w obecnej formule nasuwa potrzebę ewaluacji, 
podsumowania sukcesów oraz otwarcia naboru na wszystkie organizacje, także nowe, które w ZI 
nie pojawiły się oraz zaktualizowania zadań i celów.  

Pani Urszula Majcher – Legawiec dodała do dyskusji kwestię niedomówienia, że jako członkini ZI 
nie miała świadomości, że jest to zakończenie prac i zwróciła uwagę, że ZI zmieniał skład osobowy 
w trakcie jego funkcjonowania (kandydatury zgłaszali członkowie ZI). Osygnowanie zadań hasłem, 
że zostały zrealizowane w jej przekonaniu nie jest właściwe, ponieważ część zadań jest częściowo 
zrealizowanych, a część wymaga przeformułowania. Zadania ZI wymagały ewaluacji, jednak została 
zaniechana i nie została przeprowadzona. Zadała pytanie, kto opracuje nową formułę jeśli dzisiaj 
zostanie podjęta uchwała o rozwiązaniu ZI. 

Pan Adam Bulandra zaproponował, aby w trybie roboczym określić nowe zadania Programu 
Otwarty Kraków i wydać rekomendacje jak ciało doradcze Prezydenta Miasta Krakowa powinno 
wyglądać. 

Pan Tomasz Dąbrowski przyznał podobnie jak przedmówcy, że nie zwrócił uwagi na przedmiot 
spotkania o zakończeniu prac ZI lub przebudowania struktury, wyraził potrzebę otwarcia się na 
organizacje pozarządowe działające oraz wprowadzenia zmiany, która pozytywnie wpłynie na 
działanie ZI. 

Pani Olha Menko zachęciła do wypowiedzenia swojego zdania na temat dotychczasowego działania 
ZI i propozycji na przyszłość, aby określić gdzie jesteśmy, aby „nie zamiatać sprawy pod dywan”.  

Pani Aleksandra Zapolska poparła poprzedniczkę w możliwości wypowiedzenia się na temat ZI. 

Pani Katarzyna Przybysławska wypowiedziała się za rozwiązaniem dotychczasowego ZI w celu 
rewizji swojego zaangażowania oraz ustalenia kolejnego spotkania na temat nowych propozycji 
działania. Uargumentowała swoją wypowiedź 5 letnim okresem działania Programu i 
zachodzeniem w takim czasie zmian, które dezaktualizują Program w zakresie zadań i celów. 

Pan Piotr Kwapisiewicz przywołał kwestie współpracy Członkiń i Członków ZI w zakresie 
tworzenia dokumentu pn. „Rekomendacje…”, wówczas Członkowie ZI nie zaangażowali się w 
tworzenie dokumentu i z tego punktu widzenia rozwiązanie ZI wydaje się zasadne. 

Pan Mateusz Płoskonka odnosząc się do wyrażonych dotychczas kwestii, zasugerował aby podzielić 
je na dwa obszary, po pierwsze zmiany społeczne po pięciu latach działania Programu nie odnoszą 
się już do jego  założeń. Po drugie skoro cudzoziemcy stanowią ważną siłę w naszym mieście, istotne 
jest aby oddać im głos i utworzyć nowe ciało w znaczeniu partycypacyjnym, aby było ono realnym 
głosem, realnych ludzi”. Nowy Program powinien powstać na najbliższe trzy lata, jak wszystkie 
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aktualnie powstające programy. Wypowiedź zakończył propozycją zgłaszania uwag i rekomendacji 
na kolejne posiedzenie w pliku google. 

Członkowie ZI w dalszej dyskusji nawiązywali do różnych ciał dialogu, które działają już w mieście 
równolegle z ZI, i w których niektórzy - Członkinie i Członkowie zasiadają, jednak w przekonaniu ZI 
„mocniejszym głosem” w sprawach wielokulturowości było odrębne ciało tylko w sprawach 
cudzoziemców. W te głosy włączyła się prowadząca spotkanie przywołując KDO, Rady działające 
w mieście, podkreślając, że mają one realny wpływ w politykę miasta i również warto rozważyć taką 
formułę działania, czyli narzędzia, którymi miasto już dysponuje.  

Sekretarz Magdalena Furdzik porządkując dotychczasową dyskusję poparła sugestie dotyczącą 
korygowania i uzupełniania obecnego projektu Sprawozdania w celu dopracowania go na kolejne 
posiedzenie w listopadzie. 

Pan Adam Bulandra zaproponował uzupełnienie projektu Sprawozdania o wskaźniki dotyczące 
stopnia realizacji zadań np. Festiwal Wielokulturowy. 

Pan Rafał Grabowski wrócił do początków działania ZI przywołując kwestie zgłaszania podczas 
posiedzeń przez Członkinie i Członków problemów migrantów, tematów spotkań i 
propozycji/formuły działania np. Punktu informacyjnego dla obcokrajowców. Z biegiem czasu 
zmniejszała się częstotliwość współpracy w tym zakresie. Uznał, że zapraszanie na posiedzenia 
osób decyzyjnych w mieście tj. Wiceprezydent, radni, dyrektorzy wydziałów przekładało by się na 
skuteczność pracy ZI. 

Sekretarz Magdalena Furdzik podsumowując zgłaszane argumenty, które padły w dyskusji 
zaproponowała na kolejne posiedzenie konkluzję w formie propozycji różnych form i modeli 
działania, aby proponować liczne rozwiązania z uwzględnieniem kwestii dotyczącej tego jak 
usłyszeć głos cudzoziemców w zaproponowanej formule.  

Sekretarz Magdalena Furdzik zaproponowała aktywną współpracę wszystkich Członków i 
Członkiń Zespołu z projektem dokumentu Sprawozdania. Niezwłocznie po dzisiejszym 
posiedzeniu, w wiadomości email zostanie podany termin zgłaszania propozycji uzupełnień. 

 Ad 4 Wolne wnioski. 

Pan Janusz Mucha zaproponował brzmienie opinii ZI w sprawie sytuacji na granicy wschodniej z 
Białorusią: 

„Zespół doradczy przy Prezydencie Miasta Krakowa w pełni rozumie potrzebę szczelności granic i 
nacisk na przekraczanie i zgodność z prawem międzynarodowym i polskim. Równocześnie 
wyrażamy głębokie zaniepokojenie naruszaniem przez polskich  funkcjonariuszy publicznych prawa 
międzynarodowego i polskiego i niehumanitarnego w licznych przypadkach zachowań. 

AD 5 Zakończenie posiedzenia. 

Przewodnicząca Zespołu podziękowała wszystkim za uczestnictwo w spotkaniu oraz udział w 
dyskusji. Na tym spotkanie zakończono. 

  

W posiedzeniu uczestniczyły/uczestniczyli: 

1. Adam Bulandra w zastępstwie Jakuba Kościółka 

2. Magdalena Furdzik 

3. Anna Domańska 
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4. Mateusz Płoskonka 

5. Danuta Czechmanowska 

6. Natalia Kotyza 

7. Tomasz Dąbrowski 

8. Rafał Grabowski 

9. Svitlana Ivanenko 

10. Mizuki Kurosawa 

11. Dominika Kasprowicz 

12. Piotr Kwapisiewicz 

13. Anna Lichnerowicz 

14. Urszula Majcher-Legawiec 

15. David McGirr 

16. Olha Menko 

17. Janusz Mucha 

18. Hilal Oytun Altun 

19. Katarzyna Przybycień 

20. Katarzyna Przybysławska 

21. Magdalena Rubenfeld – Koralewska 

22. Joanna Malec w zastępstwie Marii Wojtachy 

23. Aleksandra Zapolska 

 

Protokół sporządziła: Natalia Kotyza, SZ-07 

 

 


